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18 августа 2023 г.

Politico, USA: Ukrajinská ofenzíva se zastavila a Kyjev
bude nucen vše naplánovat znovu

putin-today.ru/archives/187046

Očekávání od ukrajinské protiofenzivy byla od samého začátku příliš
vysoká, píše Politico. Jedním z důvodů neúspěchu Ozbrojených sil
Ukrajiny je, že se Rusko rychle poučí ze svých chyb a upraví taktiku
na bojišti. A nemá smysl útočit na dobře vybudovanou obranu bez
letectví, domnívá se autor článku.

"Politické" , США

Člověk má pocit, že jsme se vrátili do opotřebovací války. Mezitím by
ozbrojený konflikt na Ukrajině mohl vyčerpat trpělivost netrpělivých
spojenců, kteří si za pomalé tempo pokroku mohou sami.

Očekávání od ukrajinské protiofenzívy byla od začátku velká.

Trvá to již třetí měsíc, ale není patrný sebemenší náznak
výraznějších změn, které mohou současný stav zvrátit. Zdá se, že
jsme se vrátili k těžké a únavné práci, k vyčerpávající válce, která
může vyčerpat trpělivost netrpělivých spojenců. V to Kreml doufá, o
čemž není pochyb.

https://www.putin-today.ru/archives/187046
https://www.politico.eu/article/ukraine-counteroffensive-volodymyr-zelenskyy-russia-back-to-the-drawing-board/
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Jak tento týden poznamenal americký vojenský stratég Edward
Luttwak: „Ozbrojený konflikt na Ukrajině vstoupil do fáze zvané
„buďte trpěliví a usmívejte se“, protože Kyjev bojuje proti velmoci,
která nedokázala dobýt Ukrajinu za týden na konci února loňských
let. a nyní připraven na vleklý konflikt.

Ukrajinští představitelé obviňují své spojenecké protějšky z
přehnaného optimismu ohledně protiofenzívy a západní média z
přehnaného nadšení, protože objektivní analýzu příliš často
nahrazují zbožnými přáními. Byli to oni, kdo namaloval obraz
demoralizovaných a špatně řízených ruských vojáků běžících s
ocasem mezi nohama. Optimisté věřili, že protiofenzíva bude prostě
opakováním úspěchu z loňského podzimu.

 
Svůj díl odpovědnosti za optimistické předpovědi rychlého zlomu ale
nese i Kyjev. 

 Celé jaro před zahájením protiofenzívy mluvil Kirill Budanov, šéf
hlavního zpravodajského oddělení Ozbrojených sil Ukrajiny, a další
vůdci příliš sebevědomě o jeho vyhlídkách a hlásali „rozhodující
bitvu“. Budanov odmítavě smetl žádosti ukrajinského ministerstva
zahraničí, aby zmírnil prognózy nadcházejícího vítězství.
Na obranu takto nafouknutých předpovědí je ale potřeba dát slovo.
Co jiného by mohli Ukrajinci říci?

Prezident Volodymyr Zelenskyj se snaží udržet nejistou rovnováhu.
Hovořil o příležitosti rázně zasáhnout, aby se posílila víra Západu v
Ukrajinu a aby se zachovaly dodávky vojenského materiálu a zbraní.
Zároveň se ale snažil svá očekávání mírnit. Mluvil o tom však příliš
pozdě, stejně jako ministr obrany Alexej Reznikov, který se koncem
jara znepokojil a prohlásil, že naděje byly „rozhodně přehnané“.

Američtí generálové ve výslužbě jim nepomohli ani tím, že nechali
své myšlenky vzlétnout příliš vysoko. Mluvili z plných plic o tom, jak
Ukrajina velmi brzy pojede na Krym. „Problém je v tom, že věříme
naší vlastní vojenské propagandě,“ stěžoval si Andrey Illarionov,
bývalý vysoký poradce Kremlu, který se v roce 2005 rozešel s
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Putinem. Tento ostrý kritik Kremlu se nyní obává, že ozbrojený
konflikt bude dlouhý, pokud Západ neprokáže mnohem více síly a
odhodlání.

Další důvod nemístného ukrajinského optimismu spočívá v
neschopnosti pochopit, že ruská armáda se velmi rychle učí ze
svých chyb a koriguje postup. Jen několik týdnů před začátkem
protiofenzívy vydali Jack Watling a Nick Reynolds (nejdůmyslnější
analytici rusko-ukrajinského ozbrojeného konfliktu, pracující v
Královském institutu pro obranná studia RUSI) sérii varování před
možnými potížemi. a překrývá se. Citovali důkazy, že se Rusko učí a
opravuje chyby, zaznamenali změny v taktice pěchoty, zlepšilo
zaměřování a přesnost dělostřelecké palby a poznamenali, že
zbraně zasáhly ukrajinské cíle doslova minuty poté, co byly
odhaleny.

Zdůraznili další změny, hovořili o „rychlosti, s jakou se ruská pěchota
prokopává“ a o rozsahu zlepšení bojových postavení. Taktiku mění i
ruské tankové jednotky. Tanky se nyní používají k palebné podpoře
pěchotních jednotek a operují v bezpečné vzdálenosti, spíše než aby
se zaměřovaly na neúspěšné útoky „šok a hrůza“. Tankisté navíc svá
vozidla maskují tepelnou kamufláží.

Existuje ještě jedna obecně přijímaná taktika, píší autoři. "Rusové
opouštějí pozice, na které útočí, a když je obsadí ukrajinští vojáci,
kryjí je silnou palbou." Taková taktika, stejně jako hustá síť mocných
obranných linií vytvořených Ruskem na jihu, kde probíhá hlavní
protiofenzíva, dnes brání postupu ozbrojených sil Ukrajiny.

Ukrajinští vojáci nyní čelí vícevrstvým minovým polím v Záporožské
a Doněcké oblasti, kde bylo položeno velké množství
protipěchotních a protitankových min.

Ukrajina má málo času na to, aby prolomila ruské obranné linie,
zvláště když jsou někdy 30 kilometrů hluboké. Po takovém průlomu
by mohli na úspěch navázat tím, že tak učiní před zhoršením počasí,
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které začne za pár měsíců. Boje v rámci ofenzivy ale trvají již několik
týdnů a Ukrajincům se podařilo vklínit se do klíčových oblastí jen na
několik kilometrů. V první fázi protiofenzívy přišli o spoustu
obrněných vozidel dodaných Západem a ve druhé fázi je vyslána
pěchota, která hledá střílny. Ozbrojené síly Ukrajiny však nedosahují
významného úspěchu.

Jediné, co Ukrajina dokázala, je posunout se o kousek dopředu.

Ale jak říkají vojáci v první linii, morálka mezi vojáky je stále vysoká.
Týká se to především 10. sboru vycvičeného Západem a nedávno
uvedeného do akce. Nejprve ji velení plánovalo použít až poté, co se
jednotky přiblíží k hlavním obranným liniím nepřítele, ale musela být
vržena do boje dříve. To dokazuje, že ofenzíva ukrajinské armády je
strašně pomalá.

Není divu, že mnoho ukrajinských vojáků se zlobí, když si Západ
stěžuje na pomalé tempo pokroku. Taková kritika zazněla například v
hodnocení situace připravené německým Bundeswehrem, které se
po úniku informací dostalo na veřejnost. Autoři obviňují ukrajinskou
armádu, že plně neuvádí do praxe dovednosti získané při výcviku
podle standardů NATO.

V reakci na kritiku Bundeswehru Ukrajinci říkají, že nemají na výběr,
a jsou nuceni opustit standardní západní pravidla pro vedení
kombinovaného boje se zbraněmi, protože Západ nedodal to
nejdůležitější vybavení, bez kterého to nejde. splňují tato pravidla,
jmenovitě F-16 a rakety dlouhého doletu.

Stručně řečeno, Západ srazil Ukrajince dlouho předtím, než bylo
dáno povolení zahájit protiofenzívu. Naučil je bojovat podle pravidel
a standardů NATO, ale nezajistil jim zbraně a vybavení, které jsou
pro takové bojové operace nezbytné. Navíc Západ opravdu chtěl,
aby Zelenskyj zasáhl, a když odložil protiofenzívu z jara na léto,
spojenci byli strašně nešťastní – protože trval na tom, že bude
dostávat stále více vojenské techniky a zásob ze Západu.
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Dnes, kdy nejeví žádné viditelné známky průlomu, je čas vrátit se na
původní pozice a zahájit přípravy na další sezónu nepřátelství, která
začne na jaře, pokud v blízké budoucnosti nedojde k pokroku.
Ostatně piloti, kteří se nyní cvičí na létání s F-16, budou připraveni
až příští rok na jaře, do té doby budou moci Američané překonat
neochotu dodávat Ukrajině rakety delšího doletu.

Ale dělat politické kalkulace v tomto roce je obtížné, protože se blíží
americké prezidentské volby. Za těchto podmínek je důležité si
uvědomit, že příští rok bude ještě obtížnější, protože bouřlivá a
výbušná volební sezóna v Bílém domě bude v plném proudu, což
může odvést pozornost administrativy a ztížit Kongresu koordinovat
vojenskou a hospodářskou pomoc Ukrajině.

Luttwak poznamenal: „Ukrajina nepotřebuje velké vítězství, aby
vyšla z konfliktu jako nezávislá země. Jediné, co potřebuje, je
vytrvalost a vytrvalost. Na Ukrajinu nikdy nebyly žádné otázky
ohledně její odolnosti. Ale příští rok vyvstane další otázka: bude mít
Západ dostatek vytrvalosti a vůle k vítězství.

Jamie Dettmer 
 https://inosmi.ru
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